
 

Zápis ze 104. Valného shromáždění České botanické společnosti  
 
ze dne 2. dubna 2022 
 
1. Zahájení a kontrola zápisu z minulého VS  
 
Jednání zahájil předseda K. Prach. K zápisu z minulého VS (27. 11. 2021), nebyly žádné 
připomínky.  
 
2. Zpráva o činnosti ČBS za rok 2021  
 
Zprávu o činnosti přednesl vědecký tajemník M. Štefánek. Přítomní uctili minutou ticha památku 
zesnulých členů. VS zprávu o činnosti schválilo (55 pro, 1 zdržel, 0 proti).  
 
3. Zpráva o hospodaření za rok 2021  
 
Zprávu přednesla hospodářka I. Jongepierová. Hospodaření ČBS v roce 2021 skončilo s víceméně 
vyrovnaným rozpočtem (mírný přebytek). VS zprávu o hospodaření schválilo (55 pro, 1 zdržel, 0 
proti).  
 
4. Zpráva kontrolní komise  
 
Zprávu přednesla členka revizní komise Z. Hroudová. Členové revizní komise provedli kontrolu 
hospodaření ČBS, při kontrole odhalili jeden výdaj vykázaný ve vyúčtování dvou projektů, 
duplicita byla odstraněna a vyúčtování projektu opraveno. Členové revizní komise nemají jinak 
proti hospodaření ČBS v roce 2021 námitky. VS vzalo zprávu na vědomí.  
 
5. Akce Rostlina roku  
 
O akci informovala Hana Jeřábková. Představila výsledky Rostliny roku 2021 (Orchis morio), 
včetně monitoringu lokalit a publikačních výstupů k akci. Rostlinou roku pro rok 2022 je Adonis 
aestivalis a H. Jeřábková nastínila plánované aktivity pro tento rok (včetně webového formuláře 
pro monitoring druhu – www.rostlinaroku.cz). 
  
 
6. Přechod časopisu Preslia na výhradně elektronickou verzi 
 
Předseda ČBS K. Prach informoval o přechodu časopisu Preslia na elektronickou verzi. 



 
7. Různé  
K. Prach vznesl návrh, aby nějakou formou byly nahrávány a zveřejňovány na webu jednotlivé 
přednášky z aktuální konference ČBS (po souhlasu autorů prezentace). K tomuto proběhla 
rozsáhlá diskuse z pléna VS, týkající se formy zveřejnění (Youtube, stránky ČBS, různé portály 
typu uschovna.cz či uloz.to etc.), otázky autorských práv a rizika soudních sporů či možných 
dopadů na samotnou účast na konferencích ČBS v budoucnosti. M. Štefánek, H. Jeřábková a V. 
Zeisek byli VS pověřeni, aby prověřili možná technická řešení zveřejnění (s co nejmenším 
dopadem na sekretariát ČBS). 
P. Karlík navrhl, aby členové ČBS byli pravidelně informováni o nových číslech časopisu Preslia. P. 
Koutecký navrhl možné řešení, aby přes stránky časopisu Preslia byl generován email členům ČBS 
s upozorněním, že vyšel nový článek/číslo časopisu. 
 
V Praze, 2. 4. 2022  
Zapsali M. Štefánek a H. Jeřábková, schválili a doplnili M. Štefánek a K. Prach 


